

Parliament, c/o House of Commons, Ottawa, K1A 0A6 and try to impress upon them the seriousness of this situation?

Could you please forward a copy of your letter to Professor René Durocher, President, Canadian Historical Association, c/o Department of History, University of Montreal, P.O. Box 6128 - Station "A", Montreal, Quebec, H3C 3J7?

René Durocher  
President  
Canadian Historical Association

\* \* \* \* \*

CHA ANNUAL CONFERENCE, McMASTER UNIVERSITY, HAMILTON, 5-7 JUNE 1987

Registration with the Learned Societies

CHA members attending the Learned Societies conference in Hamilton are reminded of the importance of registering with the Learned Societies desk while in Hamilton.

- - - - -

1987 CHA Conference Programme

The draft programme appeared in the last issue of the Newsletter, Autumn 1986. The final programme will be mailed to all CHA members in April. Those attending the annual meeting should bring this copy of the programme as there will be no additional copies available.

Those who are unable to attend the annual meeting may order conference papers by applying to the treasurer before 1 September, 1987.

- - - - -

Travel Subsidies for the Hamilton conference

The Autumn issue of the Newsletter carried our revised policy for those seeking financial assistance from the CHA for the Hamilton conference.

Please note that requests must be received in the CHA office by 26 June 1987.

\* \* \* \* \*

1988 CHA ANNUAL CONFERENCE, UNIVERSITY OF WINDSOR

The 1988 Canadian Historical Association Conference will be held at the University of Windsor. On behalf of the association the programme committee invites proposals for individual papers or complete panels in all areas of history. In keeping with CHA policy, however, the committee has selected four themes for particular attention.

Président, Conseil du Trésor du Canada, L'Esplanade Laurier, 140, rue O'Connor, Ottawa, K1A 0R5; et à votre député fédéral, Chambre des Communes, Ottawa, K1A 0A6.

Auriez-vous l'amabilité de faire parvenir une copie de votre lettre d'appui à Monsieur René Durocher, Président de la SHC, a/s Département d'histoire, Université de Montréal, C.P. 6128 - Succursale "A", Montréal (Québec) H3C 3J7?

René Durocher  
Président  
Société historique du Canada

\* \* \* \* \*

CONFERENCE ANNUELLE DE LA SHC, UNIVERSITE McMASTER, HAMILTON, DU 5 AU 7 JUIN 1987

Inscription auprès des Sociétés savantes

Nous rappelons aux membres de la SHC qui assisteront au prochain congrès des Sociétés savantes qu'il est important de s'inscrire au bureau d'accueil de cette société, à Hamilton même.

- - - - -

Programme de la Conférence annuelle de la SHC, 1987

L'ébauche du programme a été publiée dans le Bulletin de l'automne 1986. Le programme final sera envoyé à tous les membres de la SHC en avril. Ceux/celles qui se proposent d'assister au congrès devront apporter cette copie car il n'y aura pas d'autres exemplaires disponibles.

Les personnes qui ne peuvent venir au congrès mais désirent se procurer le texte de certaines communications peuvent en faire la demande au trésorier avant le 1er septembre 1987.

- - - - -

Indemnités de voyage pour le congrès d'Hamilton

L'édition d'automne du Bulletin de la SHC énonçait notre nouvelle politique relative aux personnes demandant une aide financière à la SHC pour le congrès d'Hamilton.

Veuillez prendre note que les demandes doivent arriver au bureau de la SHC au plus tard le 26 juin 1987.

\* \* \* \* \*

CONFERENCE ANNUELLE DE LA SHC, UNIVERSITE DE WINDSOR, 1988

En 1988, la conférence annuelle de la Société historique du Canada aura lieu à l'Université de Windsor. Au nom de la Société, le Comité du programme invite les intéressé(e)s à soumettre des travaux individuels ou des suggestions de table ronde sur n'importe quel domaine de l'histoire. Conformément à la politique de la Société cependant, le comité a choisi de mettre l'accent sur quatre thèmes.

---

The four suggested themes for the 1988 Conference are as outlined below. Each topic is accompanied by a number of sub-headings which illustrate how it is proposed to interpret each theme. The sub-headings are intended to be suggestions only and are in no way restrictive.

- A. John Locke and 1688: A Re-appraisal of Locke, the Whig Historians and their Critics
  - I. Empiricism and its modes, or Annalists and Anglo-Saxons: structure, context and event in British and French historiography.
  - II. Secular progress and the historiographical agenda: the Whig interpretation writ large?
  - III. State, Nation and Empire: contexts of power and contents of political discourse.
  - IV. The Slow Revolution: patriarchalism, traditional elites and the Industrial Revolution.
  - V. Secular Radicalism, "Political Theology" and "The Confessional State": religion and the end of the Ancien Regime in British history
  - VI. Eighteenth Century Political Discourse, American Revolutionary Principles and John Locke.
- B. The Annales School: Contemporary Views
  - I. "The Annales School and Its Contemporary Critics": a current appreciation.
  - II. The Work of Fernand Braudel.
  - III. The Annales School and the Writing of Women's History.
  - IV. New Directions in French History.
  - V. The Annales School and Quebecois Historians.
- C. The Role of Transportation/Communication
  - I. The social and economic impact of the automobile and the airplane in France and Germany.
  - II. Mass Transport, Urban Elites and Urban Planning.
  - III. Paradigms of Transportation's Role in History.
  - IV. The simultaneity of the application of steam power to oceanic, fresh water and rail based modes of transportation.

Les quatre thèmes suggérés pour la conférence de 1988 sont décrits ci-dessous. Chaque sujet est accompagné de quelques sous-titres qui illustrent la manière dont on propose d'interpréter les thèmes. Ces sous-titres sont seulement des suggestions et ne sont en rien restrictifs.

- A. John Locke et 1688: une réévaluation de Locke, des historiens Whigs et de leurs critiques
  - I. L'Empirisme et ses modalités, ou les annalistes et les Anglo-Saxons: structure, contexte et événement dans l'historiographie britannique et française.
  - II. Le Progrès séculier et l'agenda historiographique: un élargissement de l'interprétation Whig?
  - III. L'Etat, la nation et l'empire: le pouvoir et le discours politique.
  - IV. La Révolution lente: le patriarcat, les élites traditionnelles et la révolution industrielle.
  - V. Le Radicalisme séculier, la "théologie politique" et l'"Etat confessionnel": la religion à la fin de l'Ancien Régime britannique.
  - VI. Le Discours politique au dix-huitième siècle, les principes révolutionnaires américains et John Locke.
- B. L'Ecole des Annales: perspectives contemporaines
  - I. "L'Ecole des Annales et ses critiques contemporains": évaluation actuelle.
  - II. Les Travaux de Fernand Braudel.
  - III. L'Ecole des Annales et l'histoire des femmes.
  - IV. Les Nouvelles Orientations de l'histoire française.
  - V. L'Ecole des Annales et les historiens québécois.
- C. Le Rôle des transports et des communications
  - I. L'Impact socio-économique de l'automobile et de l'avion en France et en Allemagne.
  - II. Les Transports populaires, les élites urbaines et la planification urbaine.
  - III. Les Paradigmes du rôle des transports dans l'histoire.
  - IV. L'Application simultanée de la vapeur aux transports maritimes, fluviaux et ferroviaires.

- V. The Evolution of the vessel and its deployment in various trades.
- D. The Upper Great Lakes
  - I. The Native Peoples and Property Rights.
  - II. The Role of the Western District.
  - III. International Dimensions of the Great Lakes.
  - IV. One-Industry Towns in the Upper Great Lakes.
  - V. Industry and Labour in the Upper Great Lakes.

- V. L'Evolution des vaisseaux et leur utilisation dans les divers métiers.
- D. Les Grands Lacs
  - I. Les Autochtones et les droits de propriété.
  - II. Le Rôle du district de l'Ouest.
  - III. Dimensions internationales des Grands Lacs.
  - IV. Les Villes mono-industrielles et les Grands Lacs.
  - V. Industrie et travail dans les Grands Lacs.

All proposals for individual papers should be on one sheet of paper only and include a summary and tentative title. Proposals for complete panels may be longer. The copies of each proposal for a paper or a panel should be sent to the programme chairperson, K.G. Pryke of the Department of History, University of Windsor, Windsor, Ontario, N9B 3P4 (Tel.: (519) 253-4232, ext. 2326/2317). The deadline for submissions is 1 September 1987.

Toutes les soumissions pour les travaux individuels doivent être présentées sur une seule feuille et inclure un résumé et le titre envisagé. Les suggestions de table ronde peuvent être plus longues. Toutes les soumissions doivent parvenir au président du Comité du programme, K.G. Pryke, Département d'histoire, Université de Windsor, Windsor, Ontario, N9B 3P4 (Tél.: (519) 253-4232 ext. 2326/2317). La date limite de remise des soumissions: le 1er septembre 1987.

The members of the 1988 Conference Committee are:  
 Frances H. Early (Mount Saint Vincent)  
 Bruce W. Hodgins (Trent)  
 Kathleen E. McCrone (Windsor)  
 John Money (Victoria)  
 G.E. Panting (Memorial)  
 Kenneth G. Pryke (Windsor) - Chair  
 Barrie M. Ratcliffe (Laval)  
 Fernande Roy (Université du Québec à Montréal)  
 Udo Sautter (Windsor)

Le Comité de la conférence de 1988 est composé des professeur(e)s:  
 Frances H. Early (Mont Saint Vincent)  
 Bruce W. Hodgins (Trent)  
 Kathleen E. McCrone (Windsor)  
 John Money (Victoria)  
 G.E. Panting (Memorial)  
 Kenneth G. Pryke (Windsor) - président  
 Barrie M. Ratcliffe (Laval)  
 Fernande Roy (Université du Québec à Montréal)  
 Udo Sautter (Windsor)

\* \* \* \* \*

\* \* \* \* \*

THE ALBERT B. COREY PRIZE

The Joint American Historical Association/Canadian Historical Association Albert B. Corey Prize is awarded biennially for the best book on the history of Canadian-American relations or the history of both countries.

The 1986 Corey Prize is awarded to James L. Axtell of the College of William and Mary for The Invasion Within: The Contest of Cultures in Colonial North America, published by Oxford University Press.

This work is based on extensive research into the efforts of Native Americans and French and English settlers to convert one another to their respective ways of life. Axtell offers us much that is new on the impact of those cultures upon each other. This well-written book is certain to increase substantially our knowledge of cultural interaction on the North American continent during the colonial years.

\* \* \* \* \*

LE PRIX ALBERT B. COREY

La Société historique du Canada et l'American Historical Association organisent conjointement le concours Albert B. Corey. Ce prix est remis bi-annuellement au meilleur ouvrage paru sur les relations canado-américaines ou sur l'histoire des deux pays.

Le prix Albert B. Corey a été attribué en décembre 1986 au professeur James L. Axtell, du Collège William and Mary, pour son ouvrage intitulé The Invasion Within: The Contest of Cultures in Colonial North America, paru aux Presses de l'Université Oxford.

Fruit d'une recherche fouillée, cet ouvrage traite des efforts déployés par les Amérindiens et les colons français et anglais afin de faire adopter à l'autre groupe sa manière de vivre. Axtell nous offre une nouvelle interprétation de cet impact culturel. Ce livre bien écrit accroît de façon substantielle notre connaissance de l'interaction culturelle sur le continent nord-américain durant la période coloniale.

\* \* \* \* \*